

外国中小学教育

(月刊)

2018年 第8期

(总第308期)

2018年8月8日出版

主管 上海市教育委员会
主办 上海师范大学
协办 中国教育学会比较教育分会

顾 问

吴立岗 钱 扑

主 编

张民选

执行主编

胡国勇

副 主 编

夏惠贤

编 委

张民选 胡国勇
夏惠贤 唐雨青
闫温乐

编辑部主任

胡国勇

法律顾问

陈韶峰

本期责任编辑

闫温乐 唐雨青

出版 《外国中小学教育》编辑部
地址 上海市桂林路100号
邮编 200234
电话 021-64322352
电子邮箱 wgzhxx@163.com

发行 上海市报刊发行处
印刷 上海松江华亭印刷厂

国际标准连续出版物号 ISSN1007-8495
国内统一连续出版物号 CN31-1037/G4

CONTENTS

教育改革

- 1 PISA对澳大利亚基础教育的影响与反思
——基于对近二十年澳大利亚PISA数据与媒体报道的分析
..... 吕云震
- 7 澳大利亚“亚洲优先”战略及其在语言政策方面的体现
..... 王中奎 宁 波

素质教育

- 17 21世纪西方创造教育研究的进展分析
..... 姬国君
- 24 欧美博物馆教育活动中的社会包容理念：基础与实践
..... 宋 娴 金莺莲

教育管理

- 30 数据地图引领美国K-12数字教学资源的变革
——基于2017年美国《数字教学资源在学习中的实施》
报告解读与启示
..... 孙丽娜 陈晓慧
- 41 美国幼儿托育服务的困境分析及政策启示
..... 孙 勇

教师教育

- 51 国外科学教师学科知识测评工具的研究述评及启示
..... 单媛媛 郑长龙
- 59 德国中小学教师短缺的现状、原因及应对策略
..... 韩雪原

课程教学

- 72 俄罗斯农村小规模学校教学模式的实践探索研究
..... 尹雪娇 秦玉友

Primary & Secondary Schooling Abroad

MAIN CONTENTS

- 1 The Impact of PISA on Australia's Basic Education
——Based on the Analysis of Australia's PISA Data and Media Coverage in the Last
Two Decades
..... Lv Yunzhen
- 7 Australia's "Asian Priority Strategy" and Its Reflections on Language and
Literacy Policies
..... Wang Zhongkui & Ning Bo
- 17 Analysis of the Progress of Creative Education in the West in the
Twenty-first Century
..... Ji Guojun
- 24 Social Inclusion in the Education Program of European and American Museums:
Concepts and Practices
..... Song Xian & Jin Yinglian
- 30 Data Map Leads the Transformation of American K-12 Digital Instructional
Materials— Based on the Interpretations and Implications of the report
2017"Implementing Digital Instructional Materials for Learning"
..... Sun Lina & Chen Xiaohui
- 41 Analysis of the Predicament of American Child Care Services and Its Policy
Implications
..... Sun Yong
- 51 Reviews and Enlightenment of the Evaluation Tools on Science Teachers' Content
Knowledge
..... Shan Yuanyuan & Zheng Changlong
- 59 The Status Quo, Reasons and Preventive Solutions of the Shortage of Teachers in
Germany
..... Han Xueyuan
- 72 Practical Exploration and Research on Teaching Model of Rural Small-scale School
in Russia
..... Yin Xuejiao & Qin Yuyou